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Protokół Nr LVI / 22 

z LVI sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 29 grudnia 2022 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 15.22. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 56 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc  

w sesji Rady Miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał. Jak zawsze pod koniec roku wprowadzamy zmiany w budżecie bieżącego 

roku i tego dotyczyłby punkt 4.9 zmiany w budżecie Gminy Ropczyce na bieżący rok oraz 

ostatni projekt uchwały pod punktem 4.10 dotyczyłby zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Ropczyce na lata 2022-2032. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad tj.:  

w punkcie 4.9 wprowadzenie projektu uchwały i wprowadzenie punktu 4.10 uchwała w sprawie 

zmiany w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2022-2032. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za 20, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0.  
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 55 sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/523/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

29 sierpnia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

2) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

30 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/559/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 listopada 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

4) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. w Ropczycach  

6) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/544/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

7) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu  

8) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, do której Burmistrz 

Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania  

9) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok  

10) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2022-2032. 

5. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2023 rok i głosowanie w sprawie 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2023 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej  

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej  

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej  

6) głosowanie w sprawie podjęcia uchwały budżetowej Gminy Ropczyce na 2023 rok:  
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1) Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2023 rok  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032  

2) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2023 

rok.  

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów  

4) Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2023.  

5) Uchwała w sprawie przystąpienia do Związku ZIT w ramach Dębicko Ropczyckiego 

Obszaru Funkcjonalnego oraz zawarcia porozumienia międzygminnego.  

7. Plan pracy Rady Miejskiej na 2023 rok.  

8. Informacja Burmistrza Ropczyc.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 55 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z 55 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/523/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 sierpnia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 

rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2022 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały zabezpiecza na 2023 rok łączną kwotę 86 255 zł na realizację zadania 

projektowanie sieci wodociągowej na ul. Świętej Anny w Ropczycach kwota 45 000 zł oraz 

projektowanie i budowa sieci wodociągowej przy ul. 3 Maja i ul. Monte Cassino w Ropczycach 

w kwocie 41 255 zł. Projekt ten stanowi potrzebę podjęcia w związku wydłużającymi się 

procedurami dotyczącymi uzgodnienia dokumentacji projektowej, w związku z tym następuje 

konieczność podpisania aneksu z wykonawcami projektów do wskazanych zadań 

inwestycyjnych.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna pracowała na posiedzeniu w dniu dzisiejszym i wynikiem tych obrad jest wydanie 

pozytywnych opinii o projektach uchwał składających się na punkt 4 w porządku obrad, to jest 

regulacyjnych w sprawie budżetu roku bieżącego pod kątem uchwalenia budżetu roku 2023. 

Ponadto opinia pozytywna dotyczy projektu 6.5 o przystąpieniu do Związku Zintegrowanych 
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Inwestycji Terytorialnych. Na posiedzeniu w dniu 15 grudnia Komisja wydała opinię 

pozytywną o wieloletniej prognozie finansowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/523/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 

sierpnia 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2023 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2022 rok  – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały 534 z 30 września 2022. Dotyczy również zaciągnięcia 

zobowiązań na 2023 rok w łącznej kwocie 84 150 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

budowa drogi gminnej wraz z niezbędną infrastrukturą przy ul. 3 Maja, remont drogi gminnej 

w miejscowości Niedźwiada - Kolawa oraz przebudowa drogi gminnej Lubzina-Brzezówka  

w miejscowości Brzezówka. Projekt uchwały również dotyczy konieczności podpisania 

aneksów, które wydłużają wykonanie realizacji projektowych poszczególnych zadań. Jest to 

uchwała, która konieczna jest do podjęcia przy dalszej realizacji wskazanych zadań. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 

września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/559/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2023 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2022 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 559 z 28 listopada 2022 roku w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania na 2023 rok. Projekt ten stanowi o zabezpieczeniu w 2023 roku kwoty 778 325 

zł na realizację zadań uzbrojenie osiedla przy ul. Skorodeckiego 734 000 zł oraz uzbrojenie 

terenów przy ul. Przemysłowej w Ropczycach w kwocie 44 325 zł. Projekt również stanowi 

konieczność przedłożenia w zamiarach podpisania aneksów wydłużających realizację 

poszczególnych zadań inwestycyjnych na 2023 rok. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LV/559/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 

listopada 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 
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inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2022 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok poza kwoty wydatków 

inwestycyjnych zabezpieczone w 2022 roku w kwocie 214 511,50 zł na realizację zadań 

uzbrojenie osiedla przy ul. Skorodeckiego w Ropczycach, rozbudowa ul. Polnej wraz  

z niezbędną infrastrukturą, przebudowę sieci uzbrojenia terenu w miejscowości Ropczyce, 

budowa dróg na osiedlu pod Pałacem oraz rozbudowa ul. Księdza Wójcika wraz z niezbędną 

infrastrukturą i przebudową sieci uzbrojenia terenu. Jest to również projekt, który zakłada 

zabezpieczenie w formie aneksów przedłużenia realizacji zadań na 2023 rok. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Ropczycach – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

w Ropczycach. Projekt ten wyraża zgodę na podwyższenie kapitału w łącznej kwocie  

3 989 000 zł w zamian za objęcie 7 978 udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdy w celu 

realizacji przez spółkę inwestycji pod nazwą budowa bloku przy ul. Mehoffera 17  

w Ropczycach. Kwoty wkładu pieniężnego na podwyższenie kapitału zostaną pokryte ze 

środków funduszu dopłat wprowadzonych przez Bank Gospodarstwa Krajowego w kwocie 3 

988 956,15 zł oraz dochodów gminy z podatku od nieruchomości osób prawnych i fizycznych 

w kwocie 43,85 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się 

- 0. 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/544/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2023 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2022 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 
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Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 544 z 28 października 2022 roku w zakresie 

zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok poza kwoty ustalone w budżecie 2022 na realizację 

zadania Projektowanie i budowa sieci wodociągowej przy ul. Kolejowej w Ropczycach  

w kwocie 659,34 zł oraz na projektowanie Budowa wodociągu w Niedźwiadzie Górnej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/544/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 

października 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Podkarpackiemu – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 352 z 28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu. Zmiana dotyczy kwoty od 2023 roku do 

2025. W podstawowej uchwale gmina zobowiązała się udzielić dotacji dla województwa na 

zadanie Organizowanie kolejowych przewozów pasażerskich realizowanych w ramach 

Podmiejskiej Kolei Aglomeracyjnej. Od 2023 roku kwota zwiększa się o 100 000 zł i wynosi 

497 200 zł. Zmiana uchwały dotyczy zwiększenia o 100 000 zł w ostatnich trzech latach od 

2023 do 2025 roku. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/352/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 kwietnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, 

do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania – Skarbnik Gminy  

p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 353 z 28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia 

wysokości sumy do której Burmistrz Ropczyc może samodzielnie zaciągać zobowiązania. 

Projekt dotyczy wcześniej podejmowanego tematu dotyczącego organizowania kolejowych 

przewozów. W tym projekcie kwota tego upoważnienia ulega zwiększeniu, tak jak wcześniej 

było wspomniane od 2023 roku o 100 000 zł w łącznej kwocie zwiększonej na całą realizację  

zadania 300 000 zł. W § 1 w punkcie 2 rozpisano poszczególne zmiany kwot. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/353/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

28 kwietnia 2017 roku w sprawie określenia wysokości sumy, do której Burmistrz Ropczyc 
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może samodzielnie zaciągać zobowiązania została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 

rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok. W projekcie tym zwiększa 

się dochody budżetu na 2022 rok w kwocie 886 298,33 zł, jednocześnie zmniejsza się o kwotę 

1 741 945 zł, co dla równoważenia budżetu stanowi zmniejszenie dochodów w łącznej kwocie 

salda 855 646,67 zł. W tabeli numer 1 są rozpisane według klasyfikacji budżetowej zadania 

realizowane przez placówki oświatowe, czyli zmniejszenia po stronie dochodów jak też po 

stronie wydatków kwot dotyczących obniżonej stawki VAT-u na środki żywności, na energię. 

Łącznie środki dochodowe z tytułu realizacji zadań przez placówki oświatowe zmniejszają się 

o kwotę ponad 400 000 zł. Wprowadzamy tutaj dodatkowe środki, które w ostatnim tygodniu 

przyszły do nas w związku z realizacją poszczególnych zadań, realizacją Czystego Powietrza 

kwota ponad 7 000 zł, dodatkowe środki wypracowane przez Dzienny Dom Pomocy Emerytów, 

Rencistów ponad 2 000 zł, umowa podpisana przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej z Rejonowym Urzędem Pracy na realizację zadania asystent rodziny kwota ponad 

4 000 zł. Realizacja dodatkowych środków, które wpłynęły na wypłatę dodatków węglowych 

ponad 82 000 zł, otrzymane środki w ramach realizacji zadań wpłat podatków własnych, 

kapitalizacji odsetek tak jak jest rozpisane w poszczególnych klasyfikacjach. Zmniejszenie 

dochodów - znaczną kwotą jest tutaj kwota 1 121 890 zł. Jest to zmniejszenie po stronie 

zaplanowanej wcześniej dotacji na budowę sieci wodociągowej Łączki Kucharskie i kanalizacji 

sanitarnej w Brzezówce w ramach środków unijnych. Zadanie to zostaje rozliczone do końca 

roku a środki finansowe dopiero zostaną przekazane w 2023 roku, więc dla realności 

zaplanowanych dochodów te dochody zostały zmniejszone. Równocześnie projekt uchwały 

zwiększa wydatki budżetu o kwotę 651 670,77 zł i zmniejsza o 1 507 317,44 zł, co daje również 

saldo równoważące budżet kwotą 855 646,67 zł i w tabeli numer 2 są rozpisane poszczególne 

realizacje zadań zmniejszające kwoty i zwiększające w związku z zamykanym rokiem 2022. 

Równocześnie w projekcie uchwały tabela nr 3 stanowi wyodrębnione zmiany planu 

finansowego w ramach przeciwdziałania covid. Są to środki, które dotyczą wypłaty dodatków 

węglowych i również w tabeli nr 3 wskazano poszczególną pozycję po stronie dochodów  

i wydatków realizacji wyszczególnionego projektu covid-19. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok została podjęta przy:  

za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2022-2032 – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2022-

2032. W związku ze zmianami uchwały budżetowej na 2022 rok załącznik numer 1 otrzymuje 

brzmienie w przedstawionych pozycjach dotyczących dochodów, wydatków, przychodów, 
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rozchodów z poszczególnych zadań wynikających z ustawy o finansach publicznych. 

Jednocześnie projekt uchwały również zakłada zmniejszenie zakresu realizacji 

przedsięwzięcia, które zgodnie z załącznikiem nr 2 mieliśmy przedstawione jako załącznik 

inwestycyjny pod nazwą Projektowanie i budowa dworca autobusowego w Ropczycach.  

W 2022 roku całkowity zakres zmniejsza się o kwotę 11 380,70 zł, łączne nakłady również 

ulegają na tym przedsięwzięciu zmianie. Jednocześnie w wydatkach bieżących przesuwa się 

zakres realizacji przedsięwzięcia dotyczącego świadczenia usług konserwacji, obsługi urządzeń 

oświetlenia ulicznego dróg, ulic. Całkowity zakres nakładów inwestycyjnych nie ulega 

zmianie, wynosi kwotę 1 637 130 zł tak jak było przy założeniach umownych zakładane, 

rozsuwają się tylko poszczególne lata realizacji tego zadania, w związku z tym, że zadanie to 

zostało dopiero w późniejszych okresach 2022 roku oddane, więc kwoty poszczególnych zmian 

dotyczą lat 2022-2032 i są rozpisane w związku z § 2 zmiany w poszczególnych realizacji tego 

zadania. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2022-

2032 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

5. 

5.1)  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Panie przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

państwo przewodniczący osiedli, sołtysi, kadro kierownicza naszej gminy. Chciałbym 

kilkanaście zdań powiedzieć na temat projektu budżetu, który przedstawiamy w kontekście jego 

opracowywania każdego roku ale i również obecnie. Nasz projekt budżetu był konsultowany 

na spotkaniach środowiskowych, sołeckich, osiedlowych, w ramach spotkań stowarzyszeń, też 

jest elementem naszej dyskusji na wielu komisjach poprzedzających sesję rady ale to jest 

również wynik pracy i przygotowania naszych referatów, naszych jednostek organizacyjnych. 

Suma summarum 15 listopada po uprzednim październikowym podjęciu decyzji przez Wysoką 

Radę o ustaleniu podatków lokalnych przedstawiliśmy Wysokiej Radzie projekt budżetu, jak 

również Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Dalej ten projekt poddawany był opiniowaniu 

przez wysokie komisje, również przez Regionalną Izbę Obrachunkową. W trakcie tych analiz 

wprowadzaliśmy autopoprawki. Ostatecznie o tym projekcie, który jest dzisiaj przedłożony do 

przyjęcia przez Wysoką Radę mógłbym powiedzieć, że jest to projekt budżetu na przyszły 2023 

rok. Projekt budżetu zrównoważony, bardzo oszczędny. Projekt, który jest nastawiony na 

utrzymywanie dość wysokiego jak do tej pory poziomu usług publicznych. W tym projekcie 

budżetu około 12-13 % dochodów stanowią inwestycje. Dochody w wysokości 133 983 000 zł 

to dochody w dużej części prognozowane. W dobie kryzysu jest niebezpieczeństwo braku 

realizacji w 100% tych dochodów. Są również zagrożenia, które płyną na przykład z tytułu 

niewywiązania się w pełni z dochodów od nieruchomości od podmiotów gospodarczych 

prawnych. Te zagrożenia wynikają z wprowadzanych ustaw przez sejm, które dotyczą nadpłaty 

podatku i w takich sytuacjach spotkać się możemy z poważnym problemem, o czym chcę już 

dzisiaj przy uchwalanie budżetu zasygnalizować. Również czas, może nie recesji ale 
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zahamowania wzrostu gospodarczego może spowodować, że wiele naszych firm lokalnych, 

również podmiotów gospodarczych osób fizycznych może ulec zawieszeniu, likwidacji, co też 

może się przyczynić do braku w pełni tych dochodów, które są wyliczone jak zawsze w 100 %. 

Wydatki naszego projektu budżetu są na poziomie 139 437 000 zł. Chciałbym zaznaczyć, że te 

wydatki są z pewnym ograniczeniem dochodów, w 100% realizacji. Wraz z ubytkiem 

dochodów być może będziemy musieli regulować na różnych sesjach również i poziom 

wydatków. Planujemy deficyt w wysokości 5 454 000 zł i ten deficyt moim zdaniem nie 

powinien być w pełni zrealizowany. Czas pokazuje do tej pory, że w żadnym roku, również 

bieżącym deficyt nie był realizowany w 100 %, tylko w części. Mam nadzieję, że tak będzie, 

że część tego deficytu pokryjemy z nadwyżki budżetowej. Liczę, że ta nadwyżka budżetowa  

w miesiącu marcu, kwietniu, maju okaże się już jednoznacznie wyższa niż moglibyśmy 

przewidywać, zakładam jak w każdym roku. Co jest podstawą założeń tego budżetu. Generalnie 

wciąż chcemy utrzymać wysoki standard usług publicznych, społecznych, w tym również 

technicznych, ten wysoki standard usług publicznych do którego przyczyniają się przede 

wszystkim nasi pracownicy. Mamy około 750 pracowników samorządowych w spółkach,  

w jednostkach organizacyjnych w Urzędzie Miejskim. To są pracownicy wysoko 

wykwalifikowani, z dużym doświadczeniem, wieloletnią pracą, z wykształceniem właściwym 

na swoich stanowiskach pracy. Utrzymanie tych stanowisk pracy jest jednym z ważnych 

priorytetów by utrzymać poziom usług publicznych na oczekiwanym przez państwa, przez 

społeczeństwo, przez mieszkańców miasta i gminy poziomie. Również kwestia waloryzacji 

płac. W projekcie budżetu jest zaznaczone, że stać nas tylko na 50% niwelacji inflacji 

zakładanej na przyszły rok, a więc w granicach 10% płac. Również w tym budżecie jest 

przewidziany wzrost płac wynikających z ustaw. Jeżeli chodzi o nauczycieli, jest to grupa około 

450 naszych pracowników samorządowych, ten wzrost ustawowo na dziś wynosi 7,8%. Mówię 

na dziś bo być może to się w ciągu roku zmieni z konsekwencjami również dla naszego budżetu 

i to negatywnymi ale osobiście jestem jednak za tym, aby ten wzrost wynagrodzeń nauczycieli 

był wyższy. Również mamy w budżecie zaznaczone i zapisane wydatki na 18% wzrost 

najniższego wynagrodzenia i dotyczy to ponad 120 osób czyli naszych pracowników w różnych 

jednostkach organizacyjnych. Nadzieją na szybszy rozwój miasta i gminy niż zapisany w tym 

budżecie poziomem wydatków majątkowych, czyli na inwestycje, który jest w granicach 12%-

13% w cyfrach to jest ponad 16 000 000 zł są środki europejskie. Myślę, że wszyscy, Wysoka 

Rada też liczymy na środki europejskie zapowiadane od dwóch lat. Liczymy na to, że będziemy 

w przyszłym roku w tym budżecie, który przedkładamy wprowadzać te środki na różne 

wydatki, które są bardzo oczekiwane przez naszych mieszkańców. Wspomnę chociażby 

potrzebę budowy szkoły w Witkowicach, potrzebę budowy żłobków i przedszkoli  

w Ropczycach na osiedlu Mehoffera, w Niedźwiadzie Dolnej, w Lubzinie czy w Brzezówce. 

Myślę, że te środki będą do naszej dyspozycji. Mamy przygotowane w części projekty  

i oczywiście nauczyliśmy się dobrze pisać stosowne wnioski. Chcemy też Wysoka Rado 

budować obiekty na miarę XXI wieku i takie mamy zamysły, koncepcje, taką mamy strategię, 

która będzie za miesiąc przedłożona Wysokiej Radzie do podjęcia. Mam tutaj na myśli budowę 

biblioteki z prawdziwego zdarzenia na XXI wiek, szkoły muzycznej o której od kilku lat 

mówimy, stadionu w Niedźwiadzie, parku wodnego w Ropczycach, dróg, ulic, chodników, 
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wodociągów i kanalizacji. To są te projekty, które po części już przygotowaliśmy. Mamy 

pozwolenia, po części są w koncepcjach a po części przed chwilą Wysoka Rada wyrażała 

zgodę, aby w przyszłym roku w ramach budżetu kontynuować te zadania projektowe. Mamy 

projekty, mamy plany miejscowe, mamy strategie, mamy kapitał ludzki o którym mówiłem. 

Czego nam brakuje, brakuje nam kapitału finansowego, brakuje nam też takiego klimatu  

w którym rząd Rzeczypospolitej traktowałby by nas czyli samorządy jako partnerów a nie jako 

być może rywali do władczości nad mieszkańcami. My jako samorząd miasta i gminy, my rada 

miejska, my jako kierownictwo gminy, my sołtysi, przewodniczący osiedlili czujemy 

oczekiwania naszych mieszkańców,  aspiracje i ich potrzeby. Nasi mieszkańcy mają aspiracje, 

aby Ropczyce się rozwijały, aby były prawdziwą stolicą powiatu, aby były centrum naszej 

gminy i oczywiście wraz z oczekiwanym rozwojem gminy też oczekują na wybór lepszej pracy, 

lepiej płatnej na swoje miejsce tu w Ropczycach i zamieszkiwanie. To wszystko chcielibyśmy 

realizować i to wszystko jest możliwe. Ten budżet daje podstawy i szansę, niemniej jednak 

musimy  społeczeństwo nasze przygotowywać do tego, że jesteśmy w chwili obecnej w takim 

wykroku i oczekiwaniu na to co najważniejsze, to co jest tym elementem sprawczym ten 

kapitał. Wciąż potrzeba nam, abyśmy mieszkańców miasta i gminy utrzymywali w tym etosie 

szacunku do pracy, również i zaufania do nas, do samorządu bo to zaufanie jest absolutnie 

konieczne i nieodzowne, abyśmy mogli realizować nasze zadania, nasze zobowiązania, naszą 

służbę bo samorząd to inaczej służba. Jest wysoka inflacja, jest drożyzna. Czujemy, że w części 

naszego społeczeństwa jest żal, frustracja i są pretensje, jest niepewność jutra. Doskonale 

wiemy, że w tym budżecie są i muszą być środki, które dla tej części społeczeństwa, która się 

czuje zagrożona, czuje to zagrożenie bytu, że musimy tej części społeczeństwa naszego miasta 

i gminy pomóc, musimy dać im wsparcie. Myślę, że rok 2023 bez wątpienia będzie rokiem 

trudnym ale do tego chyba już wszyscy zdążyliśmy się przyzwyczaić od paru miesięcy  

w związku z wysoką inflacją, w związku z drożyną. Myślę, że stać nas mimo wszystko w tej 

sytuacji na to, aby ten budżet był zrealizowany ale by tak się stało musimy o jednym pamiętać, 

że musimy oszczędzać. Musimy oszczędzać w rodzinie, w naszych zakładach pracy, w firmach, 

również w instytucjach jakimi są nasze instytucje samorządowe. Musimy pamiętać, że poprzez 

realizację różnych projektów oszczędnościowych będziemy bardziej w stanie ten budżet 

zrealizować, który jest też pewną nadzieją bo przed chwilą podjęte uchwały świadczą o tym, 

że będziemy w przyszłym roku ponosić wielomilionowe nakłady na budowę dróg, na ich 

modernizację, będziemy ponosić wielomilionowe nakłady poprzez samorząd gminy na budowę 

mieszkań w bloku, który już się buduje. Mamy też bardzo wiele inwestycji, które są 

przygotowane, czy są w toku i będziemy je realizować z zakresu infrastruktury technicznej, 

wodociągi i kanalizacje, oświetlenie uliczne i chodniki dla poprawy bezpieczeństwa. 

Pamiętamy też o inwestycjach w rekreację, w sport, takie są zapisane i takie będziemy 

realizowali choćby nowa inwestycja, której jeszcze w Ropczycach nie było, tory rowerowe, 

które nazywają się pumptrackami czy też rozbudowa tych obiektów rekreacji jak Ogród 

Jordanowski. Do inwestycji też z pewnością należy zaliczyć to, że inwestujemy w sieć 

aglomeracji kolejowej, która przewozi również licznych naszych pasażerów do Rzeszowa czy 

do Dębicy. Nie chcę wspominać już o pomniejszych inwestycjach, które są zapisane w tym 

projekcie budżetu. Chcę tylko powiedzieć, że musimy wszyscy pamiętać, że rok jest trudny  
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o czym już wiele mówiłem ale też z taką nadzieją i optymizmem na to co jest tu zapisane, że to 

też świadczy o dobrym przygotowaniu się do roku, który da nam pewną szansę rozwojową i że 

przed nami duże możliwości jeżeli rzeczywiście środki europejskie znanych nam, 

przygotowanych dwóch programów, jeden z nich perspektywa finansowa zatwierdzona  

w Brukseli dla naszego Województwa Podkarpackiego i czynimy znaczące przygotowania, aby 

móc wprowadzać te środki i te zadania do budżetu w następnych miesiącach przyszłego roku. 

To wszystko stanowi tą nadzieję, że ten budżet mimo, że trudny, że jest budżetem optymizmu 

i rozwoju i że warto za nim zagłosować, o co bardzo proszę.  

 

Skarbnik Gminy p. Beata Malec - Projekt budżetu na 2023 rok z przedstawionym projektem, 

który otrzymali państwo do 15 listopada oraz autopoprawkami, które były wprowadzane na 

poszczególnych komisjach ostatecznie dochody budżetu stanowią kwotę 133 983 000 zł. 

Wydatki budżetu stanowią 139 437 000 zł. Różnica między dochodami a wydatkami stanowi 

planowany deficyt, który stanowi kwotę 5 454 000 zł. Źródłem finansowania planowanego 

deficytu budżetu w 2023 roku będą przychody z zaciągniętych pożyczek, kredytów na rynku 

krajowym oraz emisji obligacji w kwocie 4 720 000 zł oraz wolne środki, które zostają 

wprowadzone w kwocie 734 zł. Są to środki z subwencji otrzymane w 2021 roku na inwestycje 

kanalizacyjne i wodociągowe. Rozchody budżetu stanowią kwotę w 2023 roku 6 279 000 zł. 

Źródłem rozchodów będą spłaty kredytu w kwocie 3 925 000 zł. Spłata pożyczki, która została 

zaciągnięta na realizację zadania modernizacja oświetlenia ulicznego w kwocie 354 000 zł oraz 

największa pozycja, która dotyczy wykupu papierów wartościowych wyemitowanych w 2019 

roku, wykup ten stanowi w 2023 roku kwotę 2 000 000 zł. Po autopoprawkach przychody 

budżetu w 2023 roku stanowią kwotę 11 733 000 zł: 10 999 000 zł jako kredyt długoterminowy 

oraz emisja obligacji oraz wolne środki w kwocie 734 000 zł. Zaplanowana kwota długu na 

koniec 2023 roku do przedłożonego projektu budżetu na 2023 rok nie ulegnie zmianie i wynosić 

będzie kwotę 42 626 640 zł, co stanowi ponad 31% planowanych dochodów ogółem na 1 

styczeń 2023 roku, po przedstawionych autokorektach. Projekt budżetu na 2023 roku rok 

przedstawia również poszczególne pozycje dotyczące szczególnych zasad wykonywania 

odrębnych przepisów. Na odrębne przepisy składają się dochody z tytułu sprzedaży napojów 

alkoholowych  przedstawione w poszczególnych tabelach, w załącznikach, prawo ochrony 

środowiska również po stronie dochodów, wydatków, zrównoważenie systemu, dochody  

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, po zwiększonej autopoprawce  

w związku z podniesionymi stawkami kwota dochodów i wydatków na systemie stanowić 

będzie łącznie 5 710 948,86 zł. Poszczególnymi pozycjami dotyczącymi szczególnych 

przepisów są również przepisy dotyczące utrzymania transportu zbiorowego.  Zabezpieczona 

w budżecie jest kwota ponad 31 500 zł na utrzymanie przystanków. Realizację 

wyszczególnionych przepisów również stanowią tutaj zadania realizowane przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Urząd Miejski w Ropczycach. Są to zadania zlecone 

związane z administracją rządową. Jest to pozycja ponad 17 000 000 złotych. Ostatnią grupą, 

która jest zawarta w projekcie budżetu na 2023 rok szczególnych przepisów są dochody  

i wydatki związane z realizacją zadań w celu zapobiegania przeciwdziałania i zwalczania covid 

jako środki funduszu przeciwdziałania w ramach rządowego funduszu Polski Ład, Program 
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Inwestycji Strategicznych. W ramach tych środków realizowane jest zadanie inwestycyjne 

przebudowa ul. Przemysłowej w łącznej kwocie dotacji 4 997 000 zł a po stronie wydatków 5 

260 000 zł, co stanowi różnicę udziału własnego w kwocie 260 000 zł. Są one rozpisane  

w poszczególnych załącznikach, te załączniki nie uległy zmianie w stosunku do projektu 

przedstawionego od 15 listopada. Również w projekcie budżetu wyszczególnia się zadania 

dotyczące realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego i te zadania również nie uległy 

zmianie, stanowią kwotę 406 229,10 zł z podziałem na poszczególne sołectwa i zadania 

realizowane na podstawie składanych wniosków do Burmistrza Ropczyc. Również w projekcie 

budżetu na 2023 rok wyszczególnione są pozycje dotyczące udzielonych dotacji na 

poszczególne pozycje dotyczące dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych i jednostek 

sektora finansów pozapublicznych. Jest to załącznik numer 12, który stanowi  

o przedstawionych dotacjach podmiotowych, przedmiotowych w poszczególnych pozycjach  

i kwotach. Równocześnie projekt budżetu na 2023 w stosunku do autopoprawek nie zmieniał 

zakresu upoważnienia burmistrza, które zostały przedstawione w paragrafie 13 do projektu 

budżetu. Wszystkie upoważnienia stanowią moc prawną. Jest tutaj dodatkowe zabezpieczenie 

upoważnienia do dokonywania wszelkich zmian w planie dochodów, wydatków, dokonywania 

zmian w ramach zakupów inwestycyjnych niepogarszających wyników budżetu w ramach 

realizacji zadania dotyczącego pomocy obywatelom Ukrainy. W poszczególnych pozycjach  

i w zadaniach projekt budżetu stanowi wersję, która jest przedstawiona.  

 

5.2)  

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja ds. zdrowia i porządku publicznego działając na posiedzeniu w dniu 

14 grudnia 22 roku wydała opinię o projekcie budżetu Gminy Ropczyce na 2023 rok w całości. 

Opinia ta jest pozytywna.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 14 grudnia bieżącego 

roku zajmowała się opiniowaniem projektu budżetu projektu Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2023 rok. Projekt ten w całości otrzymał opinię pozytywną.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2022 

roku opiniowała projekt budżetu gminy na 2023 rok. Po przeanalizowaniu projektu budżetu  

i w wyniku głosowania projekt budżetu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce za 2023 rok  

w całości został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Radny p. Bogdan Madeja – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu  

w dniu 14 grudnia bieżącego roku projekt budżetu projekt Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2023 rok w całości zaopiniowała pozytywnie.  
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Radna p. Genowefa Ciosek - Przewodnicząca Komisja skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja skarg, wniosków i petycji obradowała w dniu 15 grudnia w sprawie 

projektu budżetu na 2023 rok i w całości zaopiniowała go pozytywnie.  

 

Radny p. Stanisław Marć -  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 2022 roku pracowała nad zaopiniowaniem całości 

projektu budżetu projektu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2023 rok. Opinia Komisji 

Rewizyjnej jako jednej z komisji stałych jest pozytywna i ostatecznie Komisja Rewizyjna 

zadecydowała pozytywnie.  

 

5.3) 

Skarbnik Beata Malec -  Regionalna Izba Obrachunkowa dnia 13 grudnia 2022 roku uchwałą 

III/29/22 wydała pozytywną opinię o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2023 

rok, działając na przepisach ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych. W uchwale,  

w uzasadnieniu wskazane jest, że Burmistrz Ropczyc do dnia 15 listopada przedłożył projekt 

uchwały budżetowej na 2023 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi oraz 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce 

wraz z prognozą kwoty długu na lata 2023-2032. Na podstawie dokumentów przedłożonych 

przez Burmistrza Ropczyc Regionalna Izba Obrachunkowa wydała opinię pozytywną, przy 

uwzględnieniu uwagi zawartej w punkcie czwartym dotyczącym zaopiniowania projektu  

i równocześnie podjęcia zarządzenia burmistrza w sprawie wydatków żywnościowych, które 

zostają realizowane w 2023 roku w poszczególnych jednostkach organizacyjnych w Urzędzie 

Miejskim w Ropczycach. Takie zarządzenie co roku jest dosyłane, łącznie z przedstawionym 

budżetem na poszczególny rok na podstawie zapisanych wydatków w budżecie Gminy 

Ropczyce.  

 

5.4) 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Wysoka Rado, wysłuchałem opinii panów 

przewodniczących poszczególnych komisji Rady Miejskiej, uczestniczyłem również  

w pracach waszych komisji nad oceną projektu budżetu. Zapoznałem się również z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która przed chwilą została przedłożona przez panią skarbnik. 

Aprobuję opinie wszystkich komisji, jak również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przyjmuję do wiadomości i do realizacji.  

 

5.5)  

Radny p. Jan Rydzik - Jestem rad, że w tym budżecie na 2023 rok znalazł się projekt  budowy 

pumptracka obiektu sportowego na górce, za szkołą nr 5. Jest to obiekt sportowy jak 

wspomniałem, rowerowy tor z licznymi muldami, pochylniami, różnymi zakrętami tak, że 

myślę, że młodzież, dzieci będą miały jak zostanie wybudowany wiele atrakcji i będą 

zadowoleni. Będę chciał, żeby w tym budżecie jeszcze się znalazła budowa czy modernizacja 

odcinka 80 metrowej drogi na Armii Krajowej od bloku nr 1 w kierunku wymiennikowni PEC-

u i spółdzielni mieszkaniowej magazynów. Ponawiałem już kilkakrotnie o przebudowie co roku 
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tej drogi, nie było czasem możliwości czy pieniędzy, żeby to zrealizować. Jeszcze bym  prosił, 

zgłaszałem też to na komisjach, wiadomo, że nie będzie zrobiony odcinek chodnika przy ulicy 

Siewierskiego na górce przy kościele Świętej Barbary ale myślę, że chociaż zostanie 

poprawiony ten chodnik, żeby nie było tam załamań. Myślę, że jak mi burmistrz obieca, że 

zostanie to zrealizowane poprę ten budżet.  

 

Radny p. Mateusz Raś - Ja tak jak i pan z optymizmem patrzę na przyszłoroczny budżet. Mam 

nadzieję, że uda się w przyszłym roku, w tym niestety się nie udało wykonać parking przy 

cmentarzu komunalnym. Przychodzi do pogrzebu, jest problem, działkę żeśmy pozyskali, więc 

mam nadzieję, że uda się to jakoś utwardzić. Od razu nie oczekuję, żeby tam kostkę wykładać 

ale nawet tłuczniem wysypać. Zdecydowanie to ułatwi funkcjonowanie. 

 

5.6) 5.6.1) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2023 rok.  

Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2023 rok została przyjęta, przy: za 20, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Chciałbym bardzo serdecznie podziękować państwu 

radnym, wszystkim tu obecnym, przede wszystkim kierownictwu gminy, pani skarbnik za 

przygotowanie tego projektu budżetu na czas 15 listopada i do dnia dzisiejszego. Wierzę, że 

ten budżet będzie absolutnie realny i mam wielką nadzieję, że przy dużym zaangażowaniu 

naszej samorządowej kadry kierowniczej i przy dużym zaangażowaniu społecznym państwa 

radnych, sołtysów i przewodniczących osiedli uda się nam przejść przez ten przyszły, trudny 

rok taką stopą bez przytopienia, mogę użyć takiego sformułowania politycznego z Warszawy, 

że w naszych domach na terenie naszego miasta i gminy będzie płynęła ciepła woda. Ta ciepła 

woda to skrót, taki kazus, który mówi o tym, że utrzymamy poziom dotychczasowych usług 

publicznych.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

6. 

6.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. W związku z przedstawionymi wielkościami w projekcie budżetu uchwala się 

wieloletnią prognozę finansową w załączniku nr 1 w kwotach dochodów, wydatków, 

przychodów, rozchodów i wszystkich innych wskaźników, które wskazane są w ramach ustawy 

o finansach publicznych. Przedsięwzięcie wieloletnie zgodnie z załącznikiem nr 2 

przedstawiono również na 2023 rok i następne lata. Wieloletnie przedsięwzięcie mamy 

wymienione po stronie wydatków bieżących, które dotyczy świadczenia usługi konserwacji  
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i obsługi urządzeń oświetlenia dróg w łącznej kwocie nakładów 1 637 130 zł. W objaśnieniach 

dotyczących załącznika nr 3 wskazane zostały w wersji opisowej wszystkie założenia, które 

były przedstawione w załączniku nr 1, w załączniku nr 2 dotyczącym przedsięwzięć. Również 

projekt uchwały upoważnia burmistrza do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których 

realizacja w roku bieżącym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 

działania jednostki. Upoważnienie takie jest określone dla zawieranych umów na czas 

nieokreślony oraz na czas określony w zakresie zimowego, letniego utrzymania dróg w kwocie 

800 000 zł oraz odbioru, zagospodarowania odpadów komunalnych do kwoty 6 000 000 zł oraz 

upoważnienia do zaciągania pozostałych zobowiązań do kwoty 10 000 000 zł. Burmistrz 

również ma upoważnienie do przekazywania uprawnień kierownikom poszczególnych 

jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do realizacji zadań dotyczących ciągłości 

jednostki i te umowy zawierane są na czas nieokreślony i czas określony. Dla poszczególnych 

jednostek takie upoważnienie stanowi kwotę do 6 000 000 złotych. W projekcie uchwały 

dotyczącej wieloletniej prognozy finansowej dodatkowym upoważnieniem jest upoważnienie 

wynikające z ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. Upoważnienie to daje prawo burmistrzowi do dokonywania zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej, w przedsięwzięciach związanych z wprowadzeniem 

nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych przez jednostkę, o ile zmiana ta nie pogorszy 

wyniku budżetu tej jednostki. Jednocześnie uchwalając nową wieloletnią prognozę finansową 

na lata 2023-2032 uchyla się uchwałę 433 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 grudnia 

2021 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce na lata 

2022-2032. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na 2023 rok - Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały dotyczy przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. Wydatki związane 

z programem to 500 000 zł na dotacje celowe i 155 000 zł na działalność komisji alkoholowej.   

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 14 grudnia przeanalizowała 2 projekty 

uchwał, projekt drugi dotyczący przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok i projekt 6.3 dotyczący 

porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów w sprawie izby wytrzeźwień. Obydwa te projekty 

otrzymały pozytywną opinię.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2023 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

z Gminą Miastem Rzeszów - Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów  mówiąc 

w skrócie na izbę wytrzeźwień. Środki przeznaczone na ten cel to 25 000 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Ropczyce z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2023 – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej, Promocji  

i Rozwoju p. Teresa Kiepiel. 

Jest to uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2023. Uchwała proponowana ma takie samo brzmienie jak ta, która została podjęta  

w listopadzie uchwała nr LV/550/22. Przyczyną zmiany jest zmiana stanowiska Wojewody 

Podkarpackiego, w wyniku której wprowadzono zapis o wejściu w życie uchwały po 14 dniach 

od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. Poprzednia 

uchwała zakładała, że program wchodzi w życie od 1 stycznia 2023 roku. Po podjęciu 

dzisiejszej uchwały straci moc uchwała nr LV/550/22. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Ropczyce z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2023 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Związku ZIT w ramach 

Dębicko Ropczyckiego Obszaru Funkcjonalnego oraz zawarcia porozumienia 

międzygminnego – Kierownik Referatu Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych  

p. Mariusz Wośko. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Ropczyce do związku ZIT 

oraz zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą Ropczyce a Gminą Miasta 

Dębica, Gminą Dębica i Gminą Żyraków w sprawie powierzenia Gminie Miasta Dębica roli 

lidera porozumienia przy opracowaniu strategii rozwoju ponadlokalnego oraz wszelkich innych 

dokumentów niezbędnych do realizacji zadań przez związek ZIT Dębicko Ropczyckiego 

Obszaru Funkcjonalnego. Nowa perspektywa finansowa Unii Europejskiej na lata 2021-2027 
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przewiduje udzielanie wsparcia finansowego dla zawiązanych partnerstw, między innymi  

w formie związku ZIT na realizację zadań wynikających z opracowanych i przyjętych strategii 

rozwoju ponadlokalnego. 2 grudnia bieżącego roku Komisja Europejska zatwierdziła Program 

Regionalny Fundusze Europejskie dla Podkarpacia, który zakłada między innymi wsparcie  

w ramach ZIT, stąd potrzeba przygotowania się do aplikowania o środki i przygotowania 

niezbędnych dokumentów, w tym podjęcia niniejszej uchwały. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do Związku ZIT w ramach Dębicko Ropczyckiego Obszaru 

Funkcjonalnego oraz zawarcia porozumienia międzygminnego została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

7. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Rada otrzymała projekt Planu pracy Rady na 2023 rok. 

Zwyczajowo jest to projekt ramowy. Będzie wypełniany treścią w ramach porządków obrad 

poszczególnych sesji. Zapytał czy są propozycje dotyczące zapisów tego planu.  

Brak zgłoszeń. 

Plan pracy Rady Miejskiej na 2023 rok został przyjęty przy: za 20, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0.  

 

8. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Panie przewodniczący, Szanowne Prezydium, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo. Jesteśmy w przededniu zakończenia obecnego roku. Przed nami 

nowy 2023 rok. Jak to zwykle bywa, co też jest naszą samorządową tradycją chciałbym prosić, 

abym w kilkunastu zdaniach mógł bardzo ogólnie podsumować miniony rok. Zdaję sobie 

sprawę, że to nie jest sprawozdanie. Sprawozdanie zgodnie z nowymi wytycznymi, z nowym 

prawem jako samorządy wszystkich trzech szczebli mamy składać do końca czerwca 

następnego roku. To sprawozdanie nazywa się raportem i takie sprawozdanie szczegółowe, taki 

raport będzie Wysokiej Razie przedłożony i będzie też przedmiotem konsultacji 

poszczególnych komisji. Dzisiaj chciałbym przede wszystkim bardzo serdecznie podziękować 

Wysokiej Radzie na czele z panem przewodniczącym Grzegorzem Bielatowiczem. Pragnę 

podziękować całej radzie za współpracę przez cały rok, która bardzo zgodnie umożliwia 

realizację najważniejszych, trudnych spraw, które były przed nami w samorządach do 

rozstrzygania i do realizacji. Chciałbym też bardzo serdecznie podziękować za współpracę  

w mijającym roku państwu przewodniczącym osiedli, państwu sołtysom, również na wasze 

ręce składam takie podziękowanie wszystkim członkom rad osiedlowych, rad sołeckich za 

wspieranie, za przekazywanie informacji, za podpowiedzi, za różne wnioski, które państwo 

formułujecie. Jesteście najważniejszym łącznikiem pomiędzy mieszkańcami, naszymi 

wyborcami a radą miejską, również burmistrzem. Bardzo serdecznie chciałbym podziękować 

kierownictwu gminy. Szczególnie dziękuję Zastępcy Burmistrza panu Markowi Misiurze, 

bardzo dziękuję pani skarbnik Beacie Malec, która odpowiada za najbardziej wrażliwą część 

naszych zadań jakim jest budżet, finanse nie tylko ich planowanie, zapisywanie odpowiednio 
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zgodnie ze stosownymi ustawami ale przede wszystkim pilnowanie budżetu. Bardzo dziękuję 

sekretarzowi  Wiesławowi Maziarzowi. Jego staż i doświadczenie w wielu sprawach bardzo 

nam pomaga bo jak to zawsze bywa doświadczenie jest jakby kolejnym etapem studiów i to 

jest ten dodatkowy kapitał. Bardzo serdecznie wszystkim naszym kierownikom referatów  

i dyrektorom jednostek organizacyjnych, wszystkim naszym pracownikom samorządowym 

dziękuję za miniony rok, rok który kończymy. Ja go oceniam dobrze. Uważam, że na miarę 

naszych możliwości bardzo staraliśmy się, aby te różne zadania, obsługa ludności była 

realizowana na miarę oczekiwań. Mijający rok, jeżeli chodzi o ocenę i efekty naszej pracy 

trzeba w różnych przestrzeniach, kategoriach oceniać i z pewnością zależało nam na tym, aby 

w tym mijającym roku, roku wysokiej inflacji, roku wzrostu wszystkich kosztów utrzymać ten 

poziom usług. Te usługi są bardzo kosztowne, są niezwykle ważne, począwszy od nauki, opieki, 

wychowania dzieci, których mamy bez mała 4 000 w naszych żłobkach, przedszkolach, 

szkołach podstawowych, w szkole muzycznej. Setki naszych dzieci, które są w różnych 

stowarzyszeniach, klubach sportowych, które wspieramy środkami finansowymi, 

organizacyjnie, technicznie, udostępniamy bazę, poprawiamy, zabezpieczamy tą bazę też 

poprzez naszych pracowników jednostek organizacyjnych ale nie tylko bo mówiłem wcześniej 

o tym, że w tych trudniejszych czasach powinniśmy dbać między innymi o tą część wrażliwą 

naszego społeczeństwa, o ludzi którzy mają niższe dochody czy z różnych powodów jest im 

trudniej bo rodzina wielodzietna bo jest choroba w rodzinie bo ktoś jest samotny i tutaj Ośrodek 

Pomocy Społecznej, jednostki organizacyjne go wspierające, środowiskowy dom, dom 

emerytów, rencistów i cały Urząd Gminy uważam, że stanęliśmy na wysokości zadania i ta 

pomoc w dużym stopniu rządowa, czy w decydującym stopniu rządowa ale realizowana przez 

naszych pracowników samorządowych docierała w sposób właściwy, sposób kompetentny  

w odpowiednim terminie. Żali w postaci odwołań było ale nie aż za wiele, nie były one zbyt 

wrażliwe, aby zostały obnoszone przez lokalne media czy tworzyły jakieś poważne 

zawirowania społeczne. Więc za to wszystko tym jednostkom dziękuję. Dziękuję też 

jednostkom, które działały na rzeczy promocji naszego miasta, wizerunku, utrzymania tradycji. 

Mieliśmy szczególny rok, który mija 660 lat nadania praw miejskich. To był rok, który wiele 

naszych instytucji, organizacji i stowarzyszeń, pracowników podkreślało w różny sposób, wiele 

różnych imprez, wystaw, konkursów, spotkań. To wszystko sprzyjało pamięci, wychowywaniu, 

uczeniu naszego młodego pokolenia ale i przypominaniu starszym, tworzeniu wspólnoty  

z tradycją, wspólnoty, która stara się być z sobą bliżej ponad różnymi podziałami politycznymi, 

które w Polsce dzisiaj są wielkim problemem dla wszystkich. Staramy się na miarę możliwości 

zabezpieczać jakieś środki finansowe i tworzyć klimat, by ta spójność mieszkańców miasta  

i gminy była. Wysoka Rado, chciałbym też na paru przykładach pokazać miniony rok. Z takich 

informacji jak zawsze, które przytaczam na koniec roku chcę powiedzieć ile nas było 27 355 

zameldowanych mieszkańców.  Ile się urodziło, 243 dzieci. Zmarło 258. To był ten rok 

covidowy, pocovidowy, gdzie ta umieralność była znacznie większa niż średnia w innych latach 

i niestety tutaj mamy demograficzny minus po raz pierwszy. Ile nas jest w ramach tych 27 355. 

Jest 500 kobiet więcej. 497 osób w ciągu tego roku się przemeldowało, to oznacza, że jest dość 

duży przepływ mieszkańców, rotacja bo jednak pół tysiąca ludzi zameldowanych się 

przemeldowało lub zameldowało u nas. To oznacza, że nasi mieszkańcy też szukają swojego 
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dobrego miejsca, inni przyjeżdżają zameldowując się bo kupili mieszkanie, działkę albo dom. 

To budownictwo jest w naszej gminie i w naszym mieście na bardzo dobrym poziomie. Ono  

w znaczący sposób podtrzymuje tą liczbę mieszkańców. Wysoka Rado, chciałbym o finansach 

powiedzieć, że na koniec roku notujemy zadłużenie w wysokości bez mała 38 000 000, 37 933 

000 zł. W tym roku z zaplanowanych rok temu uchwałą budżetową pożyczek na rzecz deficytu 

budżetowego nie pożyczyliśmy ani złotówki, a to była kwota 5 349 000 zł, więc już ten rok, 

który mija był rokiem pewnych oszczędności, trzymania wydatków trochę na wodzy. 

Zważaliśmy na to, że oprocentowanie pożyczek, kredytów, obligacji jest bardzo wysokie. Ono 

wzrosło 4 - 5 krotnie. W poprzednich latach za podobny mniej więcej dług, w 2019 roku 

mieliśmy na koniec roku zadłużenie 40 242 000 a dzisiaj jeszcze raz przytoczę mamy 38 

000 000 na okrągło, a więc mniej niż 3 lata temu, 3 lata temu płaciliśmy odsetki rocznie od tych 

wszystkich pożyczek kredytów i obligacji w granicach na 350 000 a dzisiaj to prawie 1 850 

000. Więc należy bać się pożyczek i kredytów i tylko w sytuacjach, kiedy te pożyczki i kredyty 

są na uzupełnienie otrzymanych dotacji, subwencji, wtedy nie ma wyjścia, warto bo 

przysparzamy majątek. Wysoka Rado chcę powiedzieć, jeżeli chodzi o pracę nad finansami, że 

ona była bardzo rozsądna. Może też mogliśmy coś więcej zrobić, mam na przykład na myśli 

remonty dróg, budowę chodników, punktów oświetleniowych, czy choćby jakiś kolejnych 

placów zabaw, chociaż to wszystkie się wiąże zwykle z jakąś lokalizacją o którą bardzo trudno 

w naszych osiedlach i również w naszych miejscowościach ale to byłoby wszystko na koszt 

kredytów, na rzecz pożyczek, które są bardzo kosztowne. Ta wysokość pożyczki oczywiście 

jest poniżej 30% dochodów. Pani skarbnik przytaczała, że na koniec przyszłego roku, o czym 

stanowi budżet będziemy mieli 31,8 % do dochodów zadłużenia ale pod warunkiem, że 

pożyczymy tyle ile jest w planie a ja tu już zastrzegałem się, że chcemy też prowadzić taką 

politykę przez przyszły rok, aby utrzymać ten standard wszystkich usług publicznych ale 

rzeczywiście, żeby nie zadłużać, jeżeli się tylko da zadłużenie powinno polegać tylko na 

rolowaniu. Pożyczamy i oddajemy i staramy się nie zadłużać albo nawet z tego zadłużenia 

schodzić i powiem, że ono jest średnie dla podobnych miast, które są stolicą powiatów jak 

Kolbuszowa, Strzyżów, na pewno niższe niż w Dębicy, pewnie porównywalne w Sędziszowie. 

Nie chcę się porównać do Rzeszowa bo Rzeszów ma  w stosunku do swojego budżetu 

procentowo dużo wyższe zadłużenie w granicach 50 paru procent do dochodów. Wysoka Rado, 

co robimy. Jeżeli chodzi o całą gminę to są tysiące różnych decyzji, podam jako przykład 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, że ten nasz zespół pracowników generalnie co 

miesiąc wydaje po kilka milionów złotych. Na przykład ostatnio to dodatki osłonowe, 

wypłaciliśmy prawie 2 670 000 tych dodatków osłonowych dla bez mała 4 000 gospodarstw  

i to jest duże wsparcie. Oczywiście to jest pomoc rządowa ale to pracownicy muszą 

przeanalizować wnioski, podjąć decyzje, wypłacić i oczywiście liczyć się też z ewentualnymi 

skargami i odwołaniami. Podobnie z  zasiłkami, które dotyczą tak zwanych dodatków 

węglowych. Wypłaciliśmy do tej pory tak dla informacji 11 319 000 dla 3 773 gospodarstw. 

Było złożonych 5 060 wniosków. Wydaliśmy ponad 3 800 różnych informacji. W zakresie tych 

dodatków węglowych jest wydanych 318 decyzji odmownych. Na 5 000 wniosków to nie jest 

wcale tak dużo. Prawie 1 930 zostało tych wniosków bez rozpoznania, tylko 10 jest  

w postępowaniu w sądzie administracyjnym. Wysoka Rado, też dla informacji wspieramy 
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również naszych sąsiadów z Ukrainy, co miesiąc są wypłacane świadczenia pieniężne dla tych 

osób i dla rodzin polskich, które je kwaterują. To są co miesiąc może nie aż tak znaczące kwoty 

bo na przykład te kwoty związane z utrzymaniem to miesięcznie 27 000 zł ale w ciągu roku to 

już jest jakaś kwota. Również świadczenia rodzinne dla tych rodzin to jest kwota miesięcznie 

8 640. Wysoka Rado, też taka krótka informacja co jest ze sprzedażą węgla, rząd tym 

obowiązkiem obdarzył samorządy, mieliśmy niewiele czasu na przygotowanie się. Nie 

mieliśmy wyboru pod presją opinii publicznej, mediów i również stanowiska rządu, więc 

podjęliśmy to wyzwanie. Chcę podziękować wszystkim tym pracownikom pomocy społecznej 

i urzędu, którzy tym tematem się zajmują na co dzień bo to są setki naszych mieszkańców, 

rodzin. Na dzisiaj to jest tak, że cenę którą uzgodniliśmy z Polską Grupą Górniczą podpisaliśmy 

stosowną umowę i również z rozprowadzającym ten węgiel panem Tadeuszem Nierodą 

właścicielem w Sędziszowie firmy Węglobud, to ta cena tony węgla skalkulowana z polskich 

kopalni jest niezwykle preferencyjna do cen rynkowych wynosząca kwotę 1650 zł. Jeśli ktoś 

jest zainteresowany to w różnych sąsiednich gminach ta tona z tych samych kopalń waha się  

w granicach 2 000 zł a więc to oznacza, że dobrze negocjowaliśmy, nie byliśmy gorączkowi. 

Musieliśmy niestety naszym hurtownikom węgla na terenie gminy powiedzieć, że dla dobra 

mieszkańców chcemy jednak korzystać tylko z jednego hurtownika w Sędziszowie bo to się 

opłaca. To było kilka spotkań na tej świetlicy. Mam nadzieję, że oni to zrozumieli, że tak musi 

być, rachunek ekonomiczny się liczy. Ileśmy sprowadzili tego węgla? Wysoka Rado 

zamówiliśmy 1600 ton na tą część roku, do końca stycznia. Przypisano nam 783 tony, reszta 

nie ma zgody PGG. Sprowadziliśmy do tej pory 406 ton, czyli dokładnie 1/4 zamówienia, które 

złożyliśmy we właściwym czasie. Robimy wszystko, żeby ten węgiel przybył poprzez 

hurtownika, który ma też wieloletnie doświadczenie i swoje kontakty. Nie możemy więcej tego 

węgla sprowadzić. Czy to jest olbrzymi problem dla mieszkańców miasta i gminy? Jest ale nie 

jest aż tak nabrzmiały bo nasi mieszkańcy mający domy jednorodzinne i ogrzewający się w ten 

sposób byli jednak przygotowani albo kupili ten opał również ten węgiel na rynku, płacąc dużo 

więcej w odpowiednim czasie albo się zabezpieczyli w drzewo opałowe, niektórzy w chrust. 

Może wyczekują jeszcze na tą pomoc, pewnie tak bo te wnioski i te wpłaty o tym świadczą. Jak 

będą wyglądały pierwsze tygodnie nowego roku bo do końca kwietnia mamy zrealizować tą 

drugą część czyli zakładam, że to będzie podobna kwota 1600 ton. Czy się to uda tego nie 

wiemy. Być może i państwo i te firmy odpowiedzialne za import węgla i za produkcję tego 

węgla też przyspieszą, też sobie logistycznie bardziej poradzą. Staramy się, aby dostęp do tego 

węgla był uczciwy, sprawiedliwy i ta kolejka wynikająca z terminu złożenia wniosków  

i z dostawy stosownego węgla. Chcę przypomnieć, że w ramach urzędu już 2 lata temu 

podpisaliśmy jako jedni z pierwszych, mówię o gminie umowę i porozumienia z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska na rzecz realizacji programu Czyste Powietrze. Program, 

który był 2,5 roku temu założony na 10 lat realizacji, w ramach którego państwo miało 

przeznaczyć 103 miliardy złotych. Miało bo idzie to jak po grudzie. Statystyki mówią, że 

wydaliśmy dopiero jako państwo 4 miliardy złotych a już jest prawie 3 lata. Ze wszystkich 

gmin, które współpracują z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska jesteśmy na 

trzecim miejscu pod kątem kwoty, którą pozyskali nasi mieszkańcy na rzecz organizacji tego 

programu i bardzo dziękuję naszym pracownikom z nowego referatu utworzonego ponad rok 
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temu ochrony środowiska i rolnictwa ale też wszystkim innym pracownikom, którzy wspierają, 

pomagają, wyjaśniają, informują, przekazują te informacje w obieg publiczny, pomagają 

wypełnić wnioski, wypełniają wnioski to jest kwota 4 382 000 zł, która wpłynęła do naszej 

gminy na rzecz poprawy emisyjności czyli docieplenie stropów, wymiana pieców, to również 

docieplenia budynków, wymiany drzwi, te wszystkie instalacje, na które można pozyskiwać 

środki finansowe. Mówię o tym dość szeroko bo w ten sposób chciałbym zachęcać naszych 

mieszkańców, którzy mają taką potrzebę, zastanawiają się, że te regulacje zostały zmienione 

niedawno, informacja o nich już jest w obiegu i również na naszych stronach internetowych, że 

te stawki, te procedury są łatwiejsze i można pozyskać łatwiej i większe kwoty, oczywiście  

w zależności od dochodu w rodzinie i my chcemy pomagać jako gmina. Wysoka Rado, jeszcze 

zatrzymuje się przy tym referacie, żeby powiedzieć o ważnym problemie odbioru odpadów. 

Mówiąc o poziomie obsługi usług publicznych zawsze mam na myśli wiele usług, w ramach 

tego jest dostarczanie wody, ciepła do naszych domów, mieszkań, odbiór nieczystości ciekłych, 

nieczystości stałych. Te odpady, kiedy my tutaj ustalamy stawkę tej opłaty, jeszcze raz 

podkreślam, że to nie jest podatek bo on nie może służyć innemu celowi tylko zapłaty za odbiór 

odpadów i ich neutralizację. Chcę powiedzieć, że też ta stawka, którą ustaliliśmy jest bardzo 

konkurencyjna jeśli porównamy ją z innymi, podobnymi miastami tej wielkości to absolutnie 

jesteśmy zapewne w tych niższych tabelach ale chcę zaakcentować jeden problem, który  

w przyszłym roku będzie przed nami. To jest realizacja recyklingu odpadów komunalnych  

w stosunku do nałożonych poziomów neutralizacji i przypomnę, że na przykład prawo, ustawy 

wskazywały, że w roku 2021 ten poziom recyklingu musiał odpowiadać 20% wagi odebranych 

odpadów stałych. Myśmy zrealizowali to w 2021 roku na poziomie 23,5% czyli świetnie.  

W obecnym roku ustawa już mówi o 25 % recyklingu i myśmy się znaleźli na tym poziomie. 

Natomiast na przyszły rok ten standard został absolutnie bardzo wysoko podniesiony i jeśli się 

nie zmieni jest to 35% recyklingu i obawiam się, że nie będziemy w stanie zrealizować, jeżeli 

nie przekonamy naszych mieszkańców, w szczególności mieszkańców budownictwa 

blokowego, że trzeba w większym stopniu te odpady segregować na te wszystkie sorty  

o których mówimy i dla których przygotowujemy stosowne odbiorniki, worki i tak dalej bo 

czekają nas kary. Te kary muszą się przełożyć później czy to na wspólnoty czy na 

zarządzających tymi wspólnotami, czy na poszczególnych członków rodzin. Przypomnę, że  

możemy żądać chyba 47 zł miesięcznie od jednego członka rodziny, jeżeli nie uzyskamy tych 

parametrów i będziemy musieli płacić kary, więc to jest też taki apel, oczywiście i do naszych 

służb abyśmy jeszcze w większym stopniu informowali, przekazywali za pomocą różnego 

przekazu. Dzisiaj to co podkreślam i mówię też temu służy, aby nasi sołtysi, przewodniczący 

osiedli, państwo radni, pracownicy w rozmowach nawet towarzyskich przy różnej okazji 

mówili, że w większym stopniu musimy się starać bo jako społeczność będziemy ponosić kary, 

które wynikają z przepisów, z ustaw. Wysoka Rado dwie, trzy cyfry z zakresu podatków, żeby 

zobrazować też pracę naszego urzędu. Referat Podatków wydał prawie 12 000 decyzji 

dotyczących zobowiązań od osób fizycznych. Przeprowadziliśmy 2 717 postępowań 

podatkowych, które zostały zakończone decyzjami, które zmieniały te zobowiązania 

podatkowe. Wprowadziliśmy, zweryfikowaliśmy 1 151 deklaracji związanych z opłatą  za 

gospodarowanie odpadami. Przyjęliśmy ponad 1 000 wniosków o zwrot podatków akcyzowych 



22 

 

od rolników. W konsekwencji wypłaciliśmy 400 000 zł rolnikom należnych im środków. 

Przeprowadziliśmy 267 tytułów wykonawczych i poprzez urzędy skarbowe w związku  

z wysłaniem ponad 3 000 upomnień dla osób zalegających z opłatami czy podatkami. 

Zajmujemy się też rejestracją podmiotów gospodarczych, osób fizycznych i na koniec tego roku 

mamy zarejestrowane 1 743 podmioty fizyczne prowadzące działalność gospodarczą. To sporo 

bo w rankingach, gdzie ocenia się gminę, ten parametr akurat brany jest pod uwagę i za to są 

punkty. To sporo ale uważam, że stać nasze społeczeństwo na jeszcze więcej podmiotów 

prowadzących samodzielną działalność gospodarczą. To są jednoosobowe, to są kilkuosobowe 

podmioty, zwykle do 10, to mikroprzedsiębiorstwa. W związku z tą ewidencją mamy też wiele 

zmian bo zaznaczam, że w tym roku rejestrów było 115, tylko zmian 390, w ramach tego 

zawieszono 105 podmiotów gospodarczych ale wznowiono 40, więc to wszystko ewoluuje ale 

generalnie jesteśmy zawsze na plusie i sądzę, że to jest niezwykle ważne, aby już od szkół 

zawodowych, od szkół średnich uczyć młodzież rejestracji działalności gospodarczej, uczyć 

znalezienia dla siebie miejsca na rynku pracy, również przy samodzielnej działalności 

gospodarczej a nie tylko szukanie miejsca pracy u innych. Tej samodzielności warto uczyć 

właśnie w naszych szkołach średnich. Warto uczyć promocji siebie i swojego zawodu, swoich 

możliwości, to jest niezwykle ważne. Wysoka Rado pozyskiwaliśmy różne środki finansowe. 

Zostało złożonych 23 wniosków w ciągu roku o dofinansowanie. W sumie przeprowadziliśmy 

postępowań dotyczących zamówień publicznych 25 z których wynikały 44 umowy  

z wykonawcami na ponad 20 000 000 zł różnych usług inwestycyjnych, usług bieżących, które 

są zaliczane nie zawsze do tych wydatków majątkowych bo nasze wydatki majątkowe były na 

ciut niższym poziomie. Bardzo dziękuję pracownikom referatu ale też wszystkim innym, którzy 

zabiegają o to, aby pozyskać informacje, podpowiedzieć, przygotować wnioski i później je 

rozliczyć. Z większych środków, które otrzymaliśmy jako dotacje, które będą pracowały na 

przyszły rok to wspomniana wcześniej kwota dotacji na budowę dalej ulicy Przemysłowej  

w wysokości 5 000 000 zł. Tutaj powiem, że otwarliśmy przetarg na to największe zadanie 

drogowe na przyszły rok ale postanowiłem o jego unieważnieniu. Został wczoraj 

unieważniony, ogłosimy w pierwszych dniach stycznia ponownie. Mam nadzieję, że drugi 

przetarg będzie dla nas korzystniejszy. Wnoszę to po rozmowach, które przeprowadziłem  

z przedstawicielem czy z przedstawicielami firm, które składały te oferty. Z pewnością 

będziemy musieli do środków, które są zabezpieczone w budżecie coś dołożyć ale kwota, która 

była najtańsza była jednak dla mnie zbyt duża w stosunku do zapisów w budżecie. Wierzę, że 

przy drugim przetargu uda się to trochę obniżyć.  5 000 000 zł to dość dużo i państwo pamiętacie 

z dzisiejszych uchwał, że na budowę bloku, który TBS pod prezesurą prezesa Wiesława Rygla 

buduje z 35 lokalami mieszkalnymi i dwoma lokalami komercyjnymi pozyskaliśmy w sumie 

5 000 000 zł z rządowych programów i 2 000 000 zł dokładamy. Gdyby nie te 7 000 000 zł 

budowa tego bloku byłaby niemożliwa. Nie budujemy od kilku lat lokali socjalnych z różnych 

powodów, również z tego, że nasza powierzchnia lokali socjalnych blok rotacyjny i tym 

rozproszonym zasobie ja uważam, że jest wystarczająca. Raczej zachęcamy tych, którzy są 

dzisiaj w tych lokalach socjalnych i sobie radzą, mają stałą pracę, wyższe dochody by chcieli 

skorzystać z lokali komunalnych bo te o których mowa, które budujemy poprzez TBS to są 

lokale komunalne. One są własnością gminy. Spółka jest w 100% naszą własnością. Każde 
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środki zdobywane przy pomocy pracowników TBS-u i naszych pracowników urzędu, czyli 

gminę są niezwykle istotne i ważne, żeby podtrzymywać budownictwo komunalne, które  

z czasem po tych 10, 15 latach może stać się własnościowe dla tych, którzy dzisiaj też 

współfinansują budowę tego mieszkalnictwa. Tak dla informacji powiem, że w tych ostatnich 

dniach spotkałem się też z właścicielem, współwłaścicielem dealera, który buduje te wysokie 

bloki na osiedlu Mehoffera i z informacji, które mu przekazałem, że został zatwierdzony przez 

wojewodę nasz opracowywany przez cały rok szczegółowy plan zagospodarowania dla tego 

obszaru zdeklarował, że podejmuje działania mające na celu wykup terenów w obrębie osiedla 

Mehoffera w kierunku Kapado by w tym terenie zgodnie z planem szczegółowym jeszcze 

wybudować dwa bloki o mniej więcej tej samej kubaturze. To by oznaczało, że mielibyśmy 

jeszcze 4 lata przed sobą, gdzie co drugi rok były by 35 mieszkań do wykupu bo oczywiście to 

będą mieszkania własnościowe ale jest jeszcze szereg mieszkańców pracujących za granicą, 

którzy nie chcą zajmować się budową domu ale mają środki na to, żeby kupić mieszkanie, więc 

warto, żeby nie musieli szukać tych mieszkań w Rzeszowie, w Dębicy czy w Sędziszowie, 

niech kupują to u nas. Ten czas pozwoli nam na opracowanie szczegółowego planu 

zagospodarowania pod budownictwo blokowe, które przyjęliśmy wstępną uchwałą, 

zarysowaliśmy w koncepcji opracowanej przez architektów i to jest myślę, że dobra informacja. 

Zobaczymy czy to się uda zrealizować bo po drodze jest wiele niepewności i każdy dzisiejszy 

inwestor musi się zastanowić czy na pewno te mieszkania zostaną zakupione bo nikt nie buduje 

z własnych środków tylko z pożyczek i następnie sprzedając te pożyczki oddaje. Chcę 

przypomnieć jeszcze tą część naszej społecznej, samorządowej działalności, że wspieramy 

kilkadziesiąt różnych stowarzyszeń wśród których są stowarzyszenia o profilu kulturalnym, 

historycznym, sportowym, artystycznym. Gdyby nie nasza pomoc w kwocie ogólnie ponad  

1 000 000 zł przekazywana poprzez konkursy, regulaminy, gdzie rada decyduje, później 

odpowiednie zespoły pracowników i państwa radnych powołane zarządzeniem burmistrza 

analizują, gdzie te dotacje są przez pracowników naszych rozliczone i muszą być odpowiednie 

sprawozdania ale to jest generalnie ta pomoc bez której gro tych stowarzyszeń by nie 

funkcjonowało. To pozwala wielu ludziom, którzy mają trochę czasu, nawet swoich pieniędzy 

i chcą się realizować ucząc i rozwijając u dzieci, u młodzieży różne umiejętności w zakresie 

pływania, w zakresie różnorodnych dyscyplin sportowych, w zakresie różnorodnych funkcji 

artystycznych. To taniec, to teatr, to muzyka, nauka, to chóry, więc to nasze życie samorządowe 

bez takiej pracy, bez takiej opieki i bez takich środków podatników też byłoby na innym 

poziomie. Jeżeli państwo już gdzieś pomaga i nawet przekazuje te 5 000 zł dotacji do jakiejś 

na przykład młodzieżowej drużyny pożarniczej to robi wokół taką propagandę i taką promocję, 

że ja jestem zaskoczony i zdziwiony. To jest nadmierna promocja polityków przy 

wykorzystaniu marnych środków bo gdyby to był przydział po 50 000 absolutnie klaszczę, 

współpracuję i podziwiam i proszę, żeby o tym opowiadać ale jeśli to są tak marne pieniądze, 

ostatnio z Funduszu Solidarności dostaliśmy 5 000 zł na stowarzyszenie Fala, które uczy 

pływać, przygotowuje do zawodów chyba 150 dzieci i młodzieży z naszej gminy za pieniądze. 

Dokładamy rocznie z naszych lokalnych podatków ponad 1 000 000 zł do utrzymania tego 

basenu, żeby również to stowarzyszenie uczyło tej umiejętności dzieci i młodzieży, ale nie tylko 

to. Więc podaję takie przykłady jaka jest rola gmin, samorządów w funkcjonowaniu życia 
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społecznego, sportowego, artystycznego a jaka rola czasami państwa, że niewiele ale potrafią 

się promować, potrafią pokazywać, że należy się im wielka wdzięczność, szacunek bo tak wiele 

pomogli. Wysoka Rado, w tej naszej działalności o której wcześniej wspomniałem związanej  

z przypominaniem o naszej historii, o naszej tradycji w związku z 660 rocznicą wielkie 

znaczenie i pracę wykonały nasze jednostki organizacyjne jak w centrum kultury, biblioteka, 

centrum sportu i wspomniane stowarzyszenia i oczywiście szkoły, przedszkola też. Jestem 

pełen podziwu. Państwo byliście na tej podsumowującej uroczystości, gdzie chcieliśmy to  

w takim wielkim skrócie wykazać, przypomnieć ale przy okazji pokazać część, fragmenty 

działalności artystycznej naszych instytucji, szkół pod przewodnictwem Centrum Kultury. 

Jestem wdzięczny wszystkim tym naszym nauczycielom, instruktorom w kulturze, 

bibliotekarzom, wszystkim działaczom, animatorom kultury, którzy razem się wspierają, razem 

to życie publiczne organizują i również za ten przekaz. On jest ważny. To, że mamy telewizję 

miejską, ich programy, to jest ważne narzędzie do przekazywania informacji ważnych ale też 

tych historycznych, kulturalnych, dotyczących zaangażowania społeczników w różne projekty 

i programy a to wszystko zmierza do jednego celu. Próbujemy jak najbardziej łączyć, 

próbujemy tworzyć spójność naszej społeczności, próbujemy wychowywać w jakimś etosie 

przywiązania i szacunku do naszej małej ojczyzny Ropczyce, żeby to młode pokolenie chciało 

tu zostać, żeby chciało szukać swojego miejsca w życiu zawodowym później w Ropczycach. 

To jest nasze zadanie i myślę, że w tym roku, który minął żeśmy dobrze to realizowali  

i szacunek dla wszystkich państwa, którzy tu jesteście i szacunek dla tych, którzy w tym 

wielkim dziele współpracowali. Mam przed sobą informację ze sportu.  W roku mijającym  

z basenu na krytej pływalni skorzystało w sumie 93 417 osób. Dużo pomimo, że początek roku 

to był dalej rok covidowy, były ograniczenia 30% pełnego stanu, później 50%, więc to jest 

naprawdę sporo. Oczywiście basen funkcjonuje bo Wysoka Rada postanowiła, że będziemy go 

dotować i go dotujemy. To jest koszt około 1 000 000 złotych z lokalnych podatków. Chcę 

powiedzieć, że budżet, który uchwaliliśmy zawiera utrzymanie tego basenu. Tym jednym 

słowem którym określałem, że chcemy utrzymać standard dotychczasowy wszystkich usług 

publicznych miałem na myśli między innymi to, że w przyszłym roku, roku trudnym, roku 

pełnym oszczędności nie przewidujemy zamykania basenu, nie przewidujemy ograniczenia  

w dostępie do dotychczasowych środków na wspieranie szerokiej działalności sportowej, 

kulturalnej, artystycznej, że nie zamierzamy wyłączać oświetlenia ulicznego, że nie 

zamierzamy zmieniać tego oświetlenia ulicznego. Ten budżet przewiduje, że zamierzamy 

utrzymać czystość miasta, pielęgnację zieleni, że postaramy się ten standard jak w ubiegłych 

latach utrzymać w okresie zimy. Ale oby takich sytuacji, jak kilkanaście dni ostatniego grudnia 

nie było za dużo ale nawet gdyby ta zima była proszę Wysokiej Rady i państwo sołtysi czuć się 

bezpiecznie. Stać nas organizacyjnie, finansowo. Mamy stosowne podpisane umowy, że ten 

poziom usług różnych będzie utrzymany i też to co wcześniej chciałem podkreślić, że nie ma 

obawy, że nasi pracownicy Centrum Kultury, sportu, bibliotek, ośrodków pomocy społecznej 

są zagrożeni zwolnieniem z tytułu oszczędności, nie. Ale powiedziałem, że nie gwarantujemy, 

że w przyszłym budżecie będzie możliwość waloryzacji dochodów na poziomie inflacji. Na 

poziomie 50% inflacji i oby ta inflacja nie przekraczała 20%. Państwo znacie nasze efekty  

w postaci różnych inwestycji większych, mniejszych dotyczących dróg, dotyczących obiektów 
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kubaturowych, jak nowy dworzec, jak nowa remiza OSP, tych ostatnich jak zakupy nowego 

samochodu lekkiego za 420 parę tysięcy zł OSP Granice. Kolega Mateusz wystawił informację, 

że ten samochód wczoraj przyjechał i podziękowania. Bardzo mu dziękuję, że zauważył, że 

również gmina, pisze burmistrz bo prawnie to jest tak, że wójt zaprezentuje gminę, że również 

miała w tym duży udział, że ten obiekt samochody jest. Bardzo byśmy chcieli, żeby kolejne 

jednostki OSP, które oczekują na nowe samochody mogły te samochody kupić. Nie 

gwarantujemy, że na pewno tak będzie ale jeżeli środki europejskie pojawiły by się przede 

wszystkim chodzi mi o nową perspektywę finansową jeszcze w przyszłym roku to istnieje 

możliwość dofinansowania z tych środków europejskich do 95% kosztów zakupu takich 

samochodów strażackich i z pewnością wnioski stosowne będziemy składali i mniej więcej 

wiemy, które jednostki najbardziej tego potrzebują. Wysoka Rado, te wszystkie 

przeprowadzone inwestycje wodociągowe, kanalizacyjne, sportowe, mowa tutaj o nowym 

boisku o sztucznej nawierzchni w Gnojnicy Woli. Najwięcej tych inwestycji kosztowo było  

w Łączkach Kucharskich i ktoś by mógł powiedzieć w Łączkach Kucharskich nie ma radnego 

ale to jest przykład, że my tutaj nie działamy politycznie. To była panie Darku jedyna 

miejscowość w którym przegrałem wybory z Tobą. Ale jak sam zauważysz i chcę to podkreślić 

w niczym nie próbowałem stawiać Łączki Kucharskie, społeczność w kącie, w rogu, nie. Wręcz 

odwrotnie, też sytuacja temu sprzyjała, że długo czekali na budowę wodociągu, myśmy składali 

wnioski, odbijaliśmy się czasami od ściany i wreszcie dostaliśmy dotację, którą nie uda się nam 

w tym roku ściągnąć o czym pani skarbnik w tych uchwałach pokazywała, że to na przyszły 

rok i musieliśmy ten deficyt zasypać dodatkowymi dochodami, które udało się ustalić. Chcę 

powiedzieć, że ogrom tej różnej pracy w zakresie tak zwanych inwestycji, czyli to co nas 

wzbogaciło jako społeczność, jako gminę jest wysiłkiem wielu pracowników referatu, 

jednostek organizacyjnych i również spółek i za to też bardzo dziękuję i ta inwestycja choćby 

w infrastrukturę techniczną, dostarczającą ciepło do naszych obiektów, do naszych bloków, to 

50% zasobów mieszkaniowych jest niezwykle ważna, żeby były mniejsze straty, żeby była 

pewność dostarczania ciepła wtedy, kiedy są bardzo niskie temperatury i przy tak wysokiej 

dotacji ze środków europejskich. Bardzo dziękuję prezesowi Dulibanowi za starania kilkuletnie 

bo chyba 3 lata zabiegał i starał się o to by tak było. Mamy bardzo dobrą infrastrukturę 

techniczną w zakresie odbioru nieczystości ciekłych, kanalizacji. Zmodernizowane nie  

w ostatnim roku, poprzednim oczyszczalnie ścieków i dobudowanej sporo kanalizacji ale też 

proszę pamiętać, że jesteśmy pod ścianą, jeżeli chodzi o dalszą budowę kanalizacji z uwagi na 

powiązany systemowo i prawnie wzrost kosztów odbioru tej kanalizacji. Prawo tutaj w zakresie 

tym powiązanym co przekłada się na cenę odbioru 1 m3 ścieków jest uważam bardzo niedobre 

bo ono powstrzymuje gminy przed przyśpieszaniem inwestycji kanalizacyjnych. Boję się 

każdej nowej inwestycji kanalizacyjnej bo bardzo się obawiam, że albo upadnie nasza spółka 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w sytuacji kiedy urzędnik państwowy nie zgadza się 

na podwyższanie odbioru cen metra sześciennego ścieków a rynek jest rynkiem i tego się nie 

da tak na dłuższą metę utrzymywać. Bardzo dziękuję za to, że udało się nam w ciągu tego 

minionego roku uchwalić trzy szczegółowe plany zagospodarowania, które pozwalają 

realizować inwestycje. O jednym mówiłem Skorodeckiego i od razu mówiłem też o efektach 

tego uchwalenia. Ten plan jest ogłoszony w Dzienniku Urzędowym i już mamy pierwsze 
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decyzje ale również uchwalenie szczegółowego planu zagospodarowania dla terenu wokół 

szkoły w Niedźwiadzie Dolnej pozwoli w drodze przetargu wybrać wykonawcę na projekt 

techniczny stadionu i mam nadzieję, że będziemy do końca października gotowi z pozwoleniem 

na budowę by można było składać wniosek o środki europejskie, a w tym okresie sądzę, że się 

pojawią i może się nam uda ten stadion dla okolicznych miejscowości, w szczególności dla 

Niedźwiady wybudować, z pewnością nie w przyszłym roku. Wysoka Rado, chciałbym 

zaprosić wszystkich państwa, zaproszenia macie i pisemne ale też czynię to również od siebie, 

w imieniu pani dyrektor Centrum Kultury i w imieniu Stowarzyszenia Orkiestr Dętych  

i orkiestry dętej na koncert noworoczny orkiestry dętej w naszej hali widowiskowo-sportowej 

tej powiatowo-gminnej. Koncert będzie 8 stycznia o godzinie 17:00. Warto go zobaczyć, warto 

zaprosić swoich bliskich, przyjaciół, znajomych. Orkiestra się bardzo stara, aby ten koncert był 

jak zawsze na bardzo wysokim poziomie. Chcę wszystkich państwa tu obecnych bardzo 

serdecznie zaprosić również na pocovidowe po raz pierwszy od 2 lat, od 3 lat spotkanie 

noworoczne kolędowe 15 stycznia. Akurat to spotkanie chcemy zorganizować w nowej hali 

przy szkole nr 1 by części zaproszonych pokazać tą nową halę. Jest to spotkanie noworoczne 

organizowane przez samorząd, burmistrza i Stowarzyszenie Samorząd i Gospodarka ale 

wszystkich państwa radnych i wszystkich naszych animatorów kultury, sportu przedstawicieli 

samorządu i nie tylko zapraszamy na to spotkanie i będzie nam bardzo miło, jeżeli państwo  

z rady wszyscy, jeżeli wam tylko czas pozwoli, państwo sołtysi, przewodniczący osiedli  

i również nasi pracownicy samorządowi wezmą w tym spotkaniu kolędowym, noworocznym 

udział. Wysoka Rado, dziękując za rok miniony raz jeszcze chciałbym przekazać w związku  

z Nowym Rokiem wszystkim państwu serdeczne życzenia. Czego chciałbym życzyć państwu 

i waszym rodzinom, waszym bliskim. Przede wszystkim, by ten przyszły rok był rokiem 

bezpiecznym, by omijały nas problemy, poważne sytuacje, które są czasami nadzwyczajne. 

Chciałbym życzyć, aby wszystkim nam służyło zdrowie bo oczywiście to jest najważniejsza 

wartość. Chciałbym też państwu życzyć dużej satysfakcji z waszej pracy najpierw zawodowej 

ale też i społecznej, którą realizujecie poprzez waszą działalność, czy to w samorządzie 

sołeckim, osiedlowym, radzie miejskiej czy wielu innych organizacjach, stowarzyszeniach. 

Chciałbym również życzyć państwu, aby wszędzie wam towarzyszyła akceptacja, uznanie, 

szacunek za waszą pracy, za waszą działalność. Życzę dużo miłości waszych bliskich ale też 

życzę, abyśmy tą miłość i ten szacunek okazywali innym. Szanowni państwo życzę 

wszystkiego najlepszego na ten Nowy Rok.  

 

9. 

Radny p. Piotr Raś - Chciałbym podziękować panu burmistrzowi, kierownictwu panu Arkowi 

za utrzymywanie odcinka, to jest droga od kościoła na Polskę, gdyż był most remontowany na 

drodze powiatowej. Objazd był zaznaczony przez miejscowość Mała ale mieszkańcy 

Niedźwiady wiedzieli, że tam są skróty i uczęszczali i tam troszkę poniszczyli to i Urząd Gminy  

utrzymywał, chociaż to nie było w jego interesie ale tak wszystko się poskładało dobrze, że na 

święta most już puścili i w pełni będzie oddany od 5 stycznia. Jeszcze mam taką małą prośbę. 

Ostatnio na jednym spotkaniu mówiłem do pana burmistrza Marka w sprawie chodnika  

w Niedźwiadzie to jest od mostu powiatowego przy drodze powiatowej na Niedźwiadce po 



27 

 

Woźnego, przynajmniej ten odcinek, żeby była możliwość ze strony gminy pozyskać 

pozwolenie na tą budowę. Wiem, że pan burmistrz mówi, że nie budujemy chodników przy 

drogach powiatowych ale to jest taki odcinek najtańszy i można by to było wykonać, gdyż tam 

się kumulują dwie miejscowości. Jest duży ruch, nawet trzy miejscowości bo dużo ludzi jedzie 

z Kamieńca od Głobikowej z tamtej strony. W Niedźwiadzie Górnej powstał chłodnik koło 

szkoły i bardzo bym prosił, jakby była możliwość wziąć pod uwagę parking w Niedźwiadzie 

Dolnej przy szkole, tam jest tragedia.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Pan burmistrz wspomniał tu o telewizji miejskiej. Mam taką prośbę, 

pytanie. Dlaczego nie mamy w telewizji kablowej Multimedia telewizji miejskiej, czy jest jakiś 

problem, czy w ogóle nie będzie, czy będzie kiedyś, czy jakieś są postępowania w tej sprawie.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - W imieniu Zarządu Miejsko-Gminnego OSP w Ropczycach  

a przede wszystkim druhów strażaków z remizy na Granicach chciałem serdecznie 

podziękować za samochód, na który tak długo oczekiwali, żeby uzupełnić tabor i udało się 

pozyskać ten samochód, za to serdecznie dziękuję, gdyż mamy następny samochód nowy, który 

będzie spełniał wymagania, jeśli chodzi o zabezpieczenie terenu. Moja prośba jako prezesa  

o następne dwa samochody. Wiemy, że dwie jednostki są bardzo poszkodowane to jest Okonin 

i Niedźwiada i musimy koniecznie tam zakupić te samochody, oczywiście w miarę tak jak pan 

burmistrz mówił pozyskanych środków, może europejskich bo inaczej nie jesteśmy w stanie 

tego zrobić, więc jest to jeden lekki samochód, jeden średni.  

 

Radny p. Marek Fic - Chciałem podziękować panu burmistrzowi za wsparcie przy organizacji 

ciepłego posiłku w naszej szkole, gdyż 3 lata na przygotowanie i troszkę to z takim oporem 

szło ale jest na plus i również panu dyrektorowi Parysiowi. Myślę, że ruszy to lada dzień.  

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Chciałbym, żeby pani dyrektor Sylwia Ruszel 

wyjaśniła sprawę telewizji miejskiej bo telewizja jest, tylko trzeba ją umieć znaleźć  

i w odpowiednim terminie. 

 

Pani Sylwia Ruszel – Dyrektor Centrum Kultury w Ropczycach - Faktycznie mieliśmy małe 

problemy. Telewizja, sieć kablowa Multimedia została wykupiona przez sieć kablową Vectra. 

Wciąż nasza telewizja jest na kanale 140. Tam nasza telewizja jest w trzech blokach z naszym 

logiem Telewizja Miejska Ropczyce w godzinach 8.00-9.00, 17.00-18.00 i 22.00-23.00. 

Oprócz tego jesteśmy na YouTubie i w mediach społecznościowych. 

 

Przewodniczący Rady -  Chciałem bardzo serdecznie podziękować Wysokiej Radzie za ten 

miniony rok, za to, że udało nam się zgodnie pracować, zgodnie służyć lokalnemu 

społeczeństwu, chociaż nieraz pewnie mamy odmienne zdanie ale w kluczowych sprawach 

potrafimy się porozumieć i potrafimy wspólnie działać dla dobra naszej małej ojczyzny. 

Dziękuję panu burmistrzowi, panu zastępcy, pani skarbnik oraz wszystkim tym państwu  

z którymi dane nam było pracować w tym roku, dyrektorom, kierownictwu. Dziękuję pani 
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mecenas. Dziękuję paniom z biura rady. Dziękuję panu informatykowi. Dziękuję sołtysom  

i przewodniczącym osieli. Szanowni Państwo, gdyby nie wy na pewno nie udałoby się 

zrealizować wielu ważnych spraw, ważnych tematów, nie udałoby się podjąć wielu ważnych 

uchwał. Szanowni państwo z racji zbliżającego się 2023 roku pragnę państwu wszystkim złożyć 

najserdeczniejsze życzenia. Życzę przede wszystkim dużo zdrowia. Życzę, żeby ten rok w który 

wchodzimy, rok pełen obaw jednak przyniósł nam wiele optymizmu, żeby mimo tych 

wszystkich problemów czy różnych spraw, które będą się nawarstwiać pozwolił nam jeszcze 

bardziej służyć społeczeństwu, pozwolił bardziej nam pracować na rzecz lokalnej społeczności.  

 

10. 

Przewodniczący Rady zamknął 56 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


